
 03/2022

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE§
DE L'AJUNTAMENT CELEBRADA EL DIA 21 DE JUNY DE 2022

A la Sala de Plens de l’Ajuntament de Guardiola de Berguedà, essent les dinou hores del dia vint-
i-ú de juny de 2022, sota la presidència de l’Il.ltre. Sr. Alcalde Josep Lara Tristante, es constitueix 
el Ple de l'Ajuntament a l'efecte de celebrar sessió ordinària en primera convocatòria.

Assisteixen a l'acte els Regidors el Sr. Marc Sensada i Rusiñol, la Sra. Àngels Arasa i Uriach, 
el Sr. Antonio Morales i Calderón, el Sr. Ferran Sayes i Jato, la Sra. Olga Saus i Marginet, i  
la Sra. Silvia Campoy Curriu. 

Actua  com a  Secretària de la Corporació N’Elizabeth Benítez Vilajuana. 

Comprovat que el quòrum d'assistència acompleix allò que disposa l'article 98.c) del Decret 
legislatiu  2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya, el  Sr. Alcalde obre la sessió.

1.-  ACORD D’APROVACIÓ DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DEL PLE ORDINARI DE DATA 
8 DE MARÇ DE 2022 I DE L’ACTA DEL PLE EXTRAORDINARI DE DATA 24 DE MAIG DE 
2022

Es sotmet a la consideració del Ple de la Corporació el redactat  de l’acta del ple ordinari de 
data 8 de març de 2022 i de l’acta del ple extraordinari de data 24 de maig de 2022.

Sotmesa la proposta a votació el Ple de la Corporació, per unanimitat, amb 4 vots a favor dels 
regidors  de  Junts  per  Catalunya-Guardiola  de  Berguedà,  i  3  dels  regidors  de  l’Agrupació 
d’Electors de Guardiola, s’acorda:

Únic.- Aprovar per unanimitat i sense esmenes, el redactat de l’acta del ple ordinari de data 8 
de març de 2022 i de l’acta del ple extraordinari de data 24 de maig de 2022.

2.-  ACORD  D’APROVACIÓ  DE  LA  RECTIFICACIÓ  DE  L’INVENTARI  DE  BÉNS  DE  LA 
CORPORACIÓ A 31 DE DESEMBRE DE 2021

Per part de la Secretària municipal s’ha preparat la documentació pertinent corresponent a la  
rectificació de l’inventari general de béns de l’Ajuntament referida a la data 31-12-2021.

D'acord amb l’article 222.2 de Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel que s’aprova el Text  
refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, cal procedir anualment a l’aprovació de 
la  rectificació  de  l’inventari  general  de  béns,  que  correspon  al  Ple  municipal  d’acord  amb 
l’apartat 3 del mateix precepte.

Per tot això, l’Alcalde sotasignat proposa al Ple municipal,  l’adopció del següent.

ACORD:
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Primer.- APROVAR la rectificació de l’inventari general de béns de la corporació, actualitzat a  
data 31-12-2021 i formulat per la Secretaria, que incorpora com annex el inventari dels béns 
propis de l’Ajuntament.

Segon.- REMETRE còpia de l’esmentat inventari al Departament de Governació i Relacions 
Institucionals de la Generalitat de Catalunya i a la Subdelegació del Govern.

Tercer.- PROCEDIR a la inscripció en el Registre de la propietat dels béns i drets que no figurin 
inscrits, d’acord amb allò que determina l’article 223 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, 
pel que s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local
de Catalunya. 

Sotmesa la proposta a votació el Ple de la Corporació, és aprovada per unanimitat, amb 4 
vots  a  favor  dels  regidors  de  Junts  per  Catalunya-Guardiola  de  Berguedà,  i  3  dels 
regidors de l’Agrupació d’Electors de Guardiola.

En el torn de debat el Sr. Alcalde informa que fa un temps es va aprovar l’inventari de béns de 
l’Ajuntament i cada any s’ha de rectificar amb les inversions que hi ha hagut durant l’exercici  
2021 que rectifiquen l’inventari de béns de la corporació.

3.- PROPOSTA  DE  DESIGNACIÓ  DE  LES  DUES  FESTES  LOCALS  DEL  CALENDARI 
LABORAL 2023

Atès que l’article 37.2 de l’Estatut dels Treballadors indica que de les catorze festes laborals,  
dues seran locals, i per Decret de la Generalitat de Catalunya s’estableix que les dues festes 
locals seran fixades per Ordre del Conseller de Treball, a proposta dels municipis respectius.

Atès que d’acord amb el que estableix l’article 46 del Reial Decret 2001/83 correspon al Ple de  
la Corporació la proposta de festes locals.

Aquesta Alcaldia proposa al Ple de la Corporació l’adopció del següent acord:

Primer.- Proposar com a dues festes locals, a incloure al calendari laboral de l’any 2.023, les 
següents:

-Dia 25 d’abril de 2023

-Dia 10 d’agost de 2.023

Segon .- Comunicar aquest acord, a la delegació Territorial de Barcelona del Departament de 
Treball de la Generalitat.

Sotmesa la proposta a votació el Ple de la Corporació, és aprovada per unanimitat, amb 4 
vots  a  favor  dels  regidors  de  Junts  per  Catalunya-Guardiola  de  Berguedà,  i  3  dels 
regidors de l’Agrupació d’Electors de Guardiola.

En el torn de debat el Sr. Alcalde manifesta que com cada any s’agafa Sant Marc i Sant Llorenç 
a no ser que s’escaigui amb diumenge.

4.- MOCIÓ DE SUPORT ALS JUTGES DE PAU

 
El Projecte de la Llei Orgànica d'Eficiència Organitzativa del Servei Públic de Justícia que està 
en tràmit a les Corts Generals, contempla suprimir la figura dels jutges de pau.
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Davant  d’aquest  fet,  el  món  municipal  vol  manifestar  el  seu  posicionament  en 
contra de l’adopció d’aquesta mesura i la necessitat de mantenir els jutges de pau, si més no, a 
Catalunya.

A Catalunya, els jutges de pau son un instrument de la justícia que amb un marcat caràcter  
tradicional i molt  propis del nostre país han demostrat al llarg de la història la seva utilitat i 
eficàcia en la resolució dels conflictes.

Actualment, els jutjats de pau, són presents a 898 dels 947 municipis, abastant pràcticament tot 
el  territori  de Catalunya.  Esdevenen,  alhora,  un model  de justícia molt  propi  de Catalunya, 
essencial per a la seva proximitat i al servei de la gent, ja que els jutges de pau són persones 
que coneixen el municipi i tenen una actuació basada sobretot en la mediació.

Els jutjats de pau conformen l'estructura judicial més àmplia a Catalunya i són competents en 
els àmbits civil, penal i de Registre Civil.

La figura del jutge de pau és l’única institució de justícia que és plenament democràtica, ja que 
és escollida pel Ple Municipal que representa la voluntat popular, i gaudeix per això d’una major 
confiança i  respecte dels  veïns.  Per aquest  motiu els  jutges de pau coneixen i  entenen la 
realitat local i social sobre la qual exerceixen les seves responsabilitats.
 
L’eliminació dels jutges de pau suposa un buidatge de competències reconegudes a l'Estatut 
d'Autonomia de Catalunya i  per  tant  una laminació  de l’autogovern.  Suprimir  aquesta figura 
allunyarà  la  justícia  de  la  ciutadania,  l'encarirà  i  augmentarà  la  litigiositat  als  jutjats,  fent 
qualsevol alternativa més ineficient i menys eficaç.
 
Ens trobem, doncs, amb un nou intent d’uniformització del Govern espanyol, un atac directe a 
les competències que ens atorga l'Estatut, un atac que allunya el ciutadà de la justícia, que 
allunya  la  justícia  de  la  democràcia, que fa  la  justícia  més cara  i,  per  tant,  més ineficient, 
i que ignora l’opinió dels municipis.
 
És per tot això que es proposa al Ple de l’Ajuntament, l’adopció dels següents acords:

ACORDS

Primer.-  Manifestar el seu suport a la tasca que realitzen els jutges i jutjats de pau de forma 
eficient i eficaç a favor de la proximitat de la justícia al territori i a les persones en la resolució  
dels conflictes.

 
Segon.- Instar al govern  de  l’Estat  i els grups  parlamentaris  de  les  Corts  Espanyoles  a  la 
modificació  del  Projecte  de la  Llei  Orgànica d'Eficiència  Organitzativa  del  Servei  Públic  de 
Justícia en el sentit de no suprimir els jutges de pau i mantenir, a Catalunya, les seves funcions.

 
Tercer.- Comunicar l’adopció d’aquests acords al Congrés dels Diputats, al Senat, al Parlament 
de  Catalunya,  al  Ministeri  de  Justícia,  al  Departament  de  Justícia  de  la  Generalitat  de 
Catalunya, a l’Associació Catalana de Municipis, a la Federació de Municipis de Catalunya i a 
l’Associació de Municipis per la Independència.

Sotmesa la proposta a votació el Ple de la Corporació, és aprovada per unanimitat, amb 4 
vots  a  favor  dels  regidors  de  Junts  per  Catalunya-Guardiola  de  Berguedà,  i  3  dels 
regidors de l’Agrupació d’Electors de Guardiola.

El Sr. Alcalde informa que darrerament surten veus que diuen que es vol eliminar el Jutjat de 
pau als municipis, és una delegació del departament de justícia als municipis. Manifesta que és 
una figura una mica arcaica però es creu que per proximitat és important és que es continuï 
mantenint.

La Sra. Saus demana qui paga al Jutge de Pau.
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La Sra.  Secretària  respon dient  que  desconeixem l’import  que  cobren  perquè  els  hi  paga 
directament el Departament de Justícia.

La Sra. Saus informa que fins ara desconeixia les funcions que duia a terme. 

5.- MOCIÓ DE SUPORT AL FUTUR DE LES ADFs DEL NOSTRE TERRITORI

Les  Agrupacions  de  Defensa  Forestal,  en  endavant  ADFs,  som  entitats  presents  a  39 
comarques i a 670 municipis de Catalunya que el 1986 vam ser creades amb els objectius 
següents:

• Elaboració i execució col·lectiva de programes de vigilància i prevenció d‘ incendis 
forestals. 
• Col·laboració activa en l‘ organització, el control i l‘ execució de mesures dictades o 
que es dictin per la Direcció General  d'Ecosistemes Forestals i  Gestió del  Medi en 
matèria  de  prevenció,  o  amb  qualsevol  altre  organisme  que  tingui  autoritat  i 
competència en la lluita contra els incendis forestals. 
• Realització de campanyes de divulgació entre els titulars de terrenys forestals sobre 
les accions de prevenció i lluita contra els incendis forestals, perquè el sector tingui un 
coneixement més gran. • Sensibilització sobre la població rural i urbana en el territori de 
l‘ ADF. 
• Execució de plans de prevenció, creació i manteniment d‘ infraestructura, xarxa de 
camins i punts d‘ aigua. 
• Suport a l‘ extinció d‘ incendis forestals. 

Des  que  vam ser  creades,  ha  canviat  considerablement  l’organització  de  la  gestió  de  les 
emergències i  es porten a terme polítiques i sistemes de prevenció que no existien llavors. 
Aquests  canvis  necessiten  ser  recollits  en  una  disposició  legal  que  faciliti  la  seva 
implementació, que reguli les nostres funcions, que equipari i potencií a totes les Agrupacions 
existents, que regulin i fixin els objectius de les nostres unions com son les Federacions d’ADF i  
el Secretariat de Federacions d’ADF de Catalunya, i que donin suport a la nostra organització i  
manteniment a fi d’incrementar l’eficàcia i el servei que prestem a la societat. 

Les ADFs estem constituïdes per propietaris forestals, ajuntaments i voluntaris que s’enquadren 
dins del moviment social del voluntariat tant extens i actiu del nostre País. En elles s’inscriuen 
mes de 3.000 persones actives disseminades en el territori i que s’han organitzat en major o 
menor mesura segons les necessitats per respondre a les emergències. 

L’Ordre de 6 d’octubre de 1986 sobre regulació de les ADF ha estat l’única disposició legal fins 
al moment sobre les ADFs, i  des de llavors la creixent  preocupació de les administracions 
publiques per la prevenció i lluita contra els incendis forestals han originat canvis en que les 
ADFs hem anat creixent i adaptant-nos a aquests canvis amb criteris individuals, amb criteris  
de grup o amb criteris mes generals que en moltes ocasions no han estat regulats ni coordinats 
per les administracions competents en matèria de prevenció i de la gestió de les emergències. 

El treball que realitzem actualment les ADFs en prevenció d’incendis forestals i en la gestió de 
les emergències, ha de considerar-se d’utilitat publica i son treballs que es poden classificar 
d’alta sensibilitat  per la projecció que tenen en la seguretat  de les persones,  els bens i  el  
patrimoni natural del País. Aquest fet obliga a clarificar i definir uns mínims comuns en com ens 
hem d’organitzar, com ens hem de coordinar entre nosaltres i amb les administracions que ens 
donen suport, com hem d’actuar en les diferents tasques en que participem voluntàriament o en 
les que som requerides, o com han d’esser els equips de protecció i de material que hem de 
tenir per no comprometre la nostra seguretat i la dels companys amb els que estem actuant. 

La intervenció en la gestió de les emergències, incendis forestals, ventades, aiguats, nevades i 
altres desastres naturals, comporta un risc específic a la seguretat vital dels voluntaris que hi 
participen, aquest fet es el que origina un fet diferencial amb d’altres agrupacions de voluntaris  
existents en el País i per tant justifica àmpliament una doctrina legal concreta i dirigida a les 
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ADFs sobre les accions que puguem realitzar, ja que han d’estar íntimament lligades amb els  
dispositius i funcions que realitzen els equips de prevenció i els de gestió de les emergències 
del País. 

La nostra dualitat al considerar els treballs que realitzem en temes de prevenció, abans de.., i 
d’extinció, durant l’incendi forestal o altres emergències, obliga també a una coordinació dual 
amb les administracions competents que ens donen suport. En aquest sentit es necessària una 
normativa jurídica que especifiqui  que l’activitat que desenvolupem les ADFs en matèria de 
prevenció d’incendis forestals ha d’estar coordinada, dirigida i potenciada per l’administració 
competent en aquesta matèria i en igual direcció, l’assistència i resposta a les emergències ha 
d’estar coordinada, dirigida i potenciada per l’administració competent en la matèria. 

D’altra banda, també es necessari dotar a les ADFs d’una norma jurídica acord amb als canvis 
realitzats des de la seva creació, de tal forma que fixi i  reguli  com sens hem de constituir, 
reconegui el voluntariat que en forma part, estableixi les nostres finalitats, els òrgans de govern 
mínims,  la  nostra adscripció a un registre  oficial,  les obligacions i  compromisos a que ens 
comprometem  així  com  el  foment  i  les  ajudes  que  podem  gaudir  de  les  diverses 
administracions publiques per mantenir i desenvolupar les nostres funcions.

Es per tot això que reclamem a les administracions publiques: 

- El treball conjunt entre ADFs i Administracions en tot el que afecti a la regulació de les ADFs.
- El reconeixement que es mereixen les ADFs com a entitats de voluntariat organitzat i format al  
servei del país. 
- Es redacti una llei o decret de regulació de les ADFs, les Federacions i el Secretariat i que  
contempli entre d’altres: 

o Actualització dels models d’estatuts. o Actualitzi les nostres funcions a la realitat de 
serveis que donem al país. 

o El paper de les ADFs als incendis forestals com a membres del grup d’intervenció 
que realitzem tasques de primera intervenció i  suport a l’extinció. Doti a les ADFs de plena 
presencia als diferents òrgans com el CCB, CCA, CECAT i d’altres per una correcte coordinació 
entre tots els actuants. 

o Les ADFs com a membres dels grups d’intervenció en diferents emergències com ara 
de suport en ventades, nevades aiguats i  altres desastres naturals quan s’activen els plans 
d’emergència  municipals  al  territori  i  se’ns  inclogui  als  plans  d’emergència  com el  Vencat, 
Neucat, Inuncat i altres. 

o La relació de col·laboració amb el departament d’acció climàtica i  el departament 
d’interior o els departaments competents en funció de les nostres funcions. 

o La cadena de comandament i responsabilitats en les actuacions on participem o Les 
assegurances d’accidents i responsabilitat civil, de voluntaris, coordinadors i juntes. 

- Es reconeixi el voluntariat dins la regulació de les ADFs per tal que els voluntaris tingui veu i  
vot dins les juntes de les ADFs i se’ls reconegui com a membres de ple dret.

Sotmesa la proposta a votació el Ple de la Corporació, és aprovada per unanimitat, amb 4 
vots  a  favor  dels  regidors  de  Junts  per  Catalunya-Guardiola  de  Berguedà,  i  3  dels 
regidors de l’Agrupació d’Electors de Guardiola.

El Sr. Alcalde informa que han sortit veus discordants amb les ADF’s. S’ha demostrat que són 
molt importants al món rural; la proximitat al territori  fan que siguin vitals i  per tant és molt  
important donar-los suport.

6.-  DONAR COMPTE DE L’ACORD ADOPTAT PER LA JUNTA DE GOVERN APROVANT 
EL PADRÓ DEL CEMENTIRI MUNICIPAL PER L’EXERCICI 2022

La Junta de Govern Local, en sessió de data 20 de maig de 2022, va adoptar el següent acord:
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ACORD PROVANT EL PADRÓ DEL CEMENTIRI MUNICIPAL PER L’EXERCICI 2022

Vist  el  padró  de  TAXA  PER  MANTENIMENT  DE  CEMENTIRI  MUNICIPAL 
d'aquest municipi corresponent a l'exercici 2022, per 382 liquidacions per un import total de 
6.735,00 euros.

Atès  que  la  recaptació  de  TAXA  PER MANTENIMENT  DE  CEMENTIRI  MUNICIPAL  està 
delegada a la Diputació de Barcelona a través de l'Organisme de gestió tributària.

D'acord amb les atribucions que legalment  tinc atribuïdes i  atès el  previst,  en l'article  53.1 
apartats g) i u) del Decret Legislatiu 2/2003 de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de la  
Llei municipal i de règim local de Catalunya. 

Atès que l’adopció d’aquest acord és competència d’aquesta Junta de Govern Local en virtut de 
les delegacions efectuades pel Sr. Alcalde d’aquest Ajuntament en data 9 de juliol de 2019.

La Junta de Govern Local, per unanimitat, acorda:

Primer.-  Aprovar el  corresponent  padró de la  TAXA PER MANTENIMENT DE CEMENTIRI 
MUNICIPAL  de  l'exercici  2022  per  un  import  de  6.735,00  euros  corresponents  a  382 
liquidacions-rebuts.

Segon.-  Aprovar el traspàs a l’Organisme de Gestió Tributària (NIF P5800016G), per al seu 
cobrament.

Tercer.-  Notificar el present acord a l'Organisme de Gestió Tributària pel seu coneixement i 
efectes.

Quart.-  Donar compte del present acord al Ple de la Corporació en la propera sessió que es 
realitzi per la seva ratificació. 

El Ple de l’Ajuntament, es dóna per assabentat dels citats acords.

El Sr. Alcalde informa que cada any s’ha de fer el padró del cementiri i se n’ha de donar compte  
al Ple.

7.- DONAR COMPTE DE L’ACORD ADOPTAT PER LA JUNTA DE GOVERN APROVANT 
LA LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DE L’EXERCICI 2021

La Junta de Govern Local, en sessió de data 4 de maig de 2022, va adoptar el següent acord:

PROPOSTA D'APROVACIÓ DE LA LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST  DE L'EXERCICI 2021  
 
Presentada la liquidació del pressupost, s’ha obtingut el resultat següent:
 
2.1.1. Respecte al pressupost de despeses: 

1. Exercici en curs        IMPORTS
Pressupost inicial de despeses 1.622.862,00
Modificacions de despeses 279.537,97
Pressupost definitiu de despeses 1.902.399.97
Despeses autoritzades 1.401.971,65

Despeses compromeses 1.401.971,65

Obligacions reconegudes 1.337.185,79

Despeses ordenades                        1.280.850,10     

Pagaments realitzats 1.280.850,10     

6

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 5

M
6R

ZT
EQ

7Y
H

ZD
N

EM
LX

H
TT

Q
TQ

N
 | 

Ve
rif

ic
ac

ió
: h

ttp
s:

//g
ua

rd
io

la
de

be
rg

ue
da

.e
ad

m
in

is
tra

ci
o.

ca
t/ 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 6

 d
e 

16
 



Obligacions pendents de pagament 56.335,69

2.  Exercicis tancats  

Obligacions  reconegudes  pendents  de 
pagament a l’inici de l’exercici

 
143.206,37

Baixes -1.996,92

Increments

Pagaments realitzats 122.037,44

Obligacions  reconegudes  pendents  de 
pagament al final de l’exercici

 
19.172,01

TOTAL  CREDITORS  PENDENTS  DE 
PAGAMENT

 
75.507,70

2.1.2. Respecte al pressupost d’ingressos:

 1. Exercici en curs        IMPORTS
Pressupost inicial d'ingressos 1.622.862,00
Modificacions d'ingressos 279.537,97
Pressupost definitiu d'ingressos 1.902.399.97
Drets reconeguts 1.547.825,79

Devolucions 4.256,80

Baixes 18.736,26

Drets reconeguts nets 1.529.089,53

Recaptació neta 1.466.242,56

Obligacions pendents de cobrament 62.846,97

2.  Exercicis tancats  

Drets pendents cobrament inici exercici 496.788,46

Modificació saldos 11.926,01

Baixes 14.753,01

Recaptació 364.520,04

Drets pendents cobrament final exercici                            105.589,40 

TOTAL  DEUTORS  PENDENTS  DE 
COBRAMENT

 168.436,37

 
2.1.3. Resultat pressupostari de l’exercici:
 
a)      Drets Reconeguts nets
b)      Obligacions reconegudes netes
 

1.529.089.53
1.337.185,79

RESULTAT PRESSUPOSTARI 191.903,74

d)      Desviacions + de finançament
e)      Desviacions -  de finançament
f)       Despeses finançades romanent líquid de tresoreria
g)      Resultat d'operacions comercials

     90.470,77
69.784.07
  118.591,60

RESULTAT PRESSUPOSTARI  AJUSTAT 289.808,64

 
2.1.4. Romanents de crèdit:

El total de romanents de crèdits ascendeix a un total de 565.214,18€, dels quals com a crèdits  
compromesos  64.785,86€ i com a crèdits disponibles, 500.428,32€. 
 
  - Incorporació obligatòria (romanents a incorporar)  de 360.865.98€ (art. 182.3 del Text Refós 
de la  LRHL 2/2004.) 
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     a).- Excés de finançament afectat ..............   108.786,78€ 
     b).- Compromís d’ingrès .............................              0,00€ 
     c).- Romanent per despeses generals ........   313.988,80€ 
  

2.1.5. Romanent de tresoreria:
 
El romanent de tresoreria, segons l’estat financer que figura a continuació:
  
+ DEUTORS PENDENTS COBRAMENT FINAL EXERCICI 2021 199.878,31
De pressupostos d’ingressos. Exercici en curs 62.846,97
De pressupostos d’ingressos. Pressupostos tancats 105.589,40
D’altres operacions no pressupostàries 31.441,94
- Saldos de cobrament dubtós -99.026,32

- Ingressos pendents d'aplicació

– CREDITORS PENDENTS PAGAMENT FINAL EXERCICI 2021 107.314,53

De pressupost de despeses. Exercici en curs 56.335,69

De pressupost de despeses. Exercicis tancats     19.172,01 

De pressupost d'ingressos  

D'altres operacions no pressupostàries 31.806,83

- Pagaments pendents aplicació 0,00

+ FONS LÍQUIDS TRESORERIA FINALS DE L’EXERCICI 2021 1.408.576,01

ROMANENT LÍQUID DE TRESORERIA 1.402.113,47

ROMANENT PER A DESPESES AMB FINANÇAMENT AFECTAT 108.946,30

ROMANENT PER A DESPESES GENERALS 1.293.167,17

2.2. D’acord amb l’article 191.2 del Text Refós 2/2004 de la  Llei Reguladora de les Hisendes 
Locals, i l’article 101.1 del Reial decret 500/1990, que desenvolupa la llei esmentada en matèria 
pressupostària,  així  com la  regla 83.3 de la  Instrucció  de comptabilitat,  es preveu que per 
quantificar el romanent de tresoreria s’han de deduir els drets pendents de cobrament que es 
considerin de difícil o impossible recaptació, tenint en compte que:

El  capital  pendent  de  cobrament  s’ha  minorat,  en  concepte  de  dubtós  cobrament,   en 
99.026,32€. Per determinar aquesta quantia s’han tingut en compte l’antiguitat i l’import dels 
deutes, la naturalesa dels recursos i els percentatges de recaptació tant en executiva com en 
voluntària. Els percentatges que s’han aplicat són els que estan estipulats per la normativa 
vigent. (LRSAL)

Pendents  de  cobrament  (cap.  1  i  part 
capitol  3) Pressupost d’ingressos

(%) estimacions de dubtosa cobrabilitat

Exercici actual :
1r. any immediatament anterior
2n. Any
3r. any
4t. Any                                              
5è any                                               
Anteriors 

5%
25%
25%
50%
75%
100%
100%

2.3.  En  l’expedient  s’adjunta  full  desglossat  de  les  despeses  amb  finançament  afectat  de 
l’exercici.   

2.4.  Respecte  a  l’estabilitat  pressupostària:  El  pressupost  general  liquidat  s’ajusta  al 
compliment  de  l’objectiu  d’estabilitat  pressupostària,  de  conformitat  amb  l’article  3.2  de  la 
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LGEP. Resulta una capacitat de finançament per import de  341.701,62€ . (cap 1 a 7  ingrés 
1.575.482,22€ – cap 1 a 7 pagaments 1.233.780,60€). 

FONAMENTS DE DRET: 
 L’article 191 del Text Refós 2/2004 de la  Llei Reguladora de les Hisendes Locals, i l’article 89 
del Reial decret 500/1990 regulen el moment de tancament i la liquidació del pressupost.
 
L'article 191.3 del TRLRHL 2/2004 estableix el caràcter preceptiu de l’informe d’intervenció.
 
L’article  93.1  del  Reial  decret  500/90  estableix  que  la  liquidació  del  pressupost  posa  de 
manifest diversos punts: 
 

1.      Respecte al pressupost de despeses i per a cada partida pressupostària: els crèdits  
inicials,  les  modificacions  i  els  crèdits  definitius,  les  despeses  autoritzades  i 
compromeses, les obligacions reconegudes, els pagaments ordenats i els realitzats.

2.      Respecte al pressupost d’ingressos, i per a cada concepte: les previsions inicials, les 
seves modificacions i les previsions definitives, els drets reconeguts i anul·lats, així com 
la recaptació neta.

 
L’article 93.2 del Reial decret 500/90 determina que, com a conseqüència de la liquidació del 
pressupost, s’hauran de determinar:
 

         Els drets pendents de cobrament i  les obligacions pendents de pagament a 31 
de desembre

         El resultat pressupostari de l’exercici
         Els romanents de crèdit
         El romanent de tresoreria

 
L’article 165.1 del Text Refós 2/2004 de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, estableix  
que el pressupost general atendrà el compliment del principi d’estabilitat en els termes previstos 
a la LGEP.
 
Les entitats locals, d’acord amb l’article 19 de la LGEP, en l’àmbit de les seves competències,  
ajustaran els seus pressupostos al compliment de l’objectiu d’estabilitat pressupostària segons 
el que estableix l’article 3.2 de la LGEP, referit sempre a les unitats locals agregades. 
 
CONCLUSIONS
 
1a. S'ha complert el que estableixen els articles 92 a 105 del Reial decret 500/1990, de 20  
d'abril, de desenvolupament de la Llei d’hisendes locals, en matèria pressupostària. 
 
2a.  El pressupost general liquidat s’ajusta al compliment de l’objectiu d’estabilitat pressupostària 
d’acord amb l’article 3.2 de la LGEP , per tant no s’haurà de desenvolupar un pla de finançament,  
tali com estableix l’article 21 de la Llei 2/2012 de 27 d’abril d’estabilitat Pressupostaria i sostenibilitat 
financera.
 
3a.  S’incorpora  l’informe  favorablement  d’intervenció  sobre  l'aprovació  de  la  liquidació  del 
pressupost de l'exercici de 2021. 
 
Per tant, la Junta de Govern Local, per unanimitat, ACORDA:
 
1r.- APROVAR la liquidació del pressupost de l’exercici 2021, que en termes consolidats figura 
a la part d’antecedents i que s’adjunta en annex amb el corresponent detall.
 
2n.- DONAR COMPTE al Ple en la primera sessió que hi hagi.
 
3r.- TRAMETRE una còpia de la liquidació del pressupost a la Delegació Territorial del Govern 
de la Generalitat i a la Delegació Provincial d’Hisenda.
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El Ple de l’Ajuntament, es dóna per assabentat dels citats acords.

8.-  DONAR COMPTE DE L’ACORD ADOPTAT PER LA JUNTA DE GOVERN APROVANT 
LA   MODIFICACIÓ DE CRÈDITS 01/2022 DEL PRESSUPOST DE L’EXERCICI 2022  

La Junta de Govern Local, en sessió de data 4 de maig de 2022, va adoptar el següent acord:

ACORD D’APROVACIÓ DE L’EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ DE CRÈDITS 01/2022 DEL 
PRESSUPOST DE L’EXERCICI 2022

Vist  l'expedient  tramitat  per  a  l'aprovació  de la  modificació  de crèdits  núm. 1/2022 amb la 
modalitat d'incorporació de romanents de crèdits, en el qual consta l'informe favorable de la 
Intervenció.

En l'exercici de les atribucions que em confereixen les bases d'execució del vigent Pressupost 
en relació amb l'article 182 del Text Refós de la Llei d'Hisendes Locals, aprovat per Reial decret 
Legislatiu 2/2004, de 5 de març, i els articles 47 a 48 del Reial decret 500/1990, de 20 d'abril,

La junta de Govern ACORDA: 

PRIMER. Aprovar  l'expedient  de  modificació  de  crèdits  núm.  1/2022,  amb  la  modalitat 
d'incorporació de romanents de crèdit, d'acord al següent detall:

 Altes en aplicacions de despeses

Projecte Aplic. Import titol
2020 2 INVER 3 2021      

920 62200
1.826,46 INVERSIONS EDIFICIS SERVEIS GENERALS 

2020 2 INVER 5 2021       
161 62900

65.041,86 INVERSIO EN SERVEIS D’AIGUA POTABLE

2020 2 INVER 6 2021       
450 61103

32.810,82 INFRAESTRUCTURES VARIS - POUM

2020 2 INVER 10 2021       
340 62200

2.115,17 INVERSIO EDIFICIS EQUIPAMENTS 
ESPORTIUS

2021 2 INVER 3 2021       
920 62000

259.071,67 INVERSIO EDIFICS EQUIPAMENTS SERVEIS 
GENERALS

2021 2 INVER 9 2021       
920 62200

12.000,00 INVERSIONS TURÍSTIQUES

2021 2 INVER 10 2021       
920 62700

20.185,00 INVERSIÓ REDACCIO DE PROJECTES I 
DIRECCIONS D’OBRA

2021 2 INVER 11 2021       
920  62300

9.995,39 INVERSIONS EN MAQUINARIA 

2021 2 INVER 5 2021       
161 62900

9.037,00 INVERSIONS VARIES SERVEIS AIGUA – COMP 
DIPOSIT

2021 2 INVER 16 2021       
330 63200

7.599,23 INVERSIO EDIFICIS CULTURALS 

419.682.60 TOTAL DESPESES

Aquesta modificació es finança amb càrrec a operacions de crèdit, en els següents termes:

Alta en Concepte d'Ingressos 

Projecte Recrus 
finançament

Import titol

2020 2 INVER 
3

ROM AFECT 4 
87010

1.826,46 INVERSIONS EDIFICIS SERVEIS 
GENERALS

2020 2 INVER 
5

ROM AFECT 4 
87010

16.456,57 INVERSIO EN SERVEIS D’AIGUA POTABLE

2020 2 INVER 
6

ROM AFECT 4 
87010

25.916,21 INFRAESTRUCTURES VARIS - POUM

2020 2 INVER ROM AFECT 4 1.200,39 INVERSIO EDIFICIS EQUIPAMENTS 
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10 87010 ESPORTIUS
2021 2 INVER 
3

ROM AFECT 4 
87010

63.546,67 INVERSIO EDIFICS EQUIPAMENTS 
SERVEIS GENERALS

TOTAL ROMANENT AFECTAT 108.946,3
0

2020 2 INVER 
5

ROM GRAL 5         
87000

48.585,29 INVERSIO EN SERVEIS D’AIGUA POTABLE

2020 2 INVER 
6

ROM GRAL 5         
87000

6.894,61 INFRAESTRUCTURES VARIS - POUM

2020 2 INVER 
10

ROM GRAL 5         
87000

914.78 INVERSIO EDIFICIS EQUIPAMENTS 
ESPORTIUS

2021 2 INVER 
3

ROM GRAL 5         
87000

195.525,0
0

INVERSIO EDIFICS EQUIPAMENTS 
SERVEIS GENERALS

2021 2 INVER 
9

ROM GRAL 5         
87000

12.000,00 INVERSIONS TURÍSTIQUES

2021 2 INVER 
10

ROM GRAL 5         
87000

20.185,00 INVERSIÓ REDACCIO DE PROJECTES I 
DIRECCIONS D’OBRA

2021 2 INVER 
11

ROM GRAL 5         
87000

9.995,39 INVERSIONS EN MAQUINARIA 

2021 2 INVER 
5

ROM GRAL 5         
87000

9.037,00 INVERSIONS VARIES SERVEIS AIGUA – 
COMP DIPOSIT

2021 2 INVER 
16

ROM GRAL 5         
87000

7.599,23 INVERSIO EDIFICIS CULTURALS 

TOTAL ROMANENT GENERAL 310.736.3
0

TOTAL FINANÇAMENT 419.682,6
0

SEGON. Donar trasllat a Ple de la Corporació de la present Resolució en la primera sessió 
ordinària que aquest celebri,  de conformitat amb allò que s'ha fixat en l'article 42 del Reial 
decret 2568/1986.

El Ple de l’Ajuntament, es dóna per assabentat dels citats acords.

El Sr. Alcalde exposa que les actuacions que cavalguen entre dos anys es traspassen amb una 
modificació del pressupost.

9.-   DONAR COMPTE DELS  DECRETS  D’ALCALDIA NÚM.  01/2022,  02/2022,  03/2022,   
04/2022 i 05/2022

El Ple de l’Ajuntament, es dóna per assabentat dels citats Decrets.

10.- DONAR COMPTE DELS ACORDS ADOPTATS PER LES JUNTES DE GOVERN NÚMS. 
02/2022, 03/2022, 04/2022, 05/2022, 06/2022, 07/2022, 08/2022, 09/2022 i 10/2022

El Ple de l’Ajuntament, es dóna per assabentat dels citats acords adoptats per la Junta 
de Govern. 

11.- INFORMES D’ALCALDIA

El Sr. Alcalde dóna la paraula al regidor Sr. Marc Sensada, que informa que en relació a les Festes 
i en concret a Sant Marc va tenir molt bona acollida; ara s’està treballant amb Sant Joan, la Festa 
Major i activitats de l’estiu.

Han concedit una subvenció de la Diputació per fer activitats per nens a l’estiu i per la Fira.
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A l’Escola  Bressol  es  va  demanar  una  subvenció  per  dur  a  terme  actuacions  d’estimulació 
sensorial, ja està instal·lat i en funcionament.

En matèria de Turisme es muntaran uns punts selfies en diferents punts del poble, i l’altre per fer 
estovalles d’un sòl ús per restaurants amb punts turístics del municipi.

La Sra. Saus demana si són subvencions de Diputació.

El Sr. Sensada respon dient que sí.

La Sra. Campoy demana qui s’encarrega del disseny.

El Sr. Sensada respon dient que s’hi està treballant.

La Sra. Campoy demana si es faran actes de la Festa Major al camp de futbol i a la pista.

El Sr. Sensada respon dient que no està previst, que les activitats de nit es faran en principi a la 
piscina i la resta a la plaça.

La Sra. Saus intervé i exposa que encara que molestin li agrada més que siguin al centre del 
poble, perquè fa més Festa Major, les discoteques potser no, però els balls de Festa Major sí.

El Sr. Sayes demana si a la Sala polivalent s’hi podrà fer alguna cosa.

El Sr. Alcalde respon dient que està previst que sí, que enguany ja no s’ha llogat la carpa.

La Sra. Arasa informa que les caramelles van anar molt bé, que hi va haver una resposta molt 
positiva i participativa de la gent.

Informa que el dia 22 es va fer un comiat del Sr. Corominas i a la presidenta per agrair la tasca 
realitzada.

Les caminades han començat de nou, el dia 30 se’n farà una de salut a la tarda i a l’arribada a 
l’Ajuntament es donarà fruita. La següent es farà a l’agost o al setembre.

La Sra. Saus demana si no es podria aprofitar per fer-la nocturna.

La Sra. Arasa exposa que li va proposar a la tècnica d’esports i quan estigui lligat ja ho informarà.

Per la gent gran està previst fer dues sortides: una liceu i l’altra a l’auditori, per veure una òpera i 
un concert.

La Sra. Saus demana si ho organitza la llar.

La Sra. Arasa respon dient que es fa des de l’Ajuntament però es gestiona des de la Llar.

Properament, el dia 28 es farà un fòrum del parc sobre gestió forestal a l’Ajuntament.

La Sra. Saus exposa que en relació a les caramelles dels nens, costa molt que els nens s’hi 
apuntin, costa trobar una colla del poble, i creu que s’hauria de pensar a veure què es pot fer per 
millorar-ho.

La Sra. Arasa respon dient que són els pares els que també s’hi ha d’implicar.

La Sra. Saus intervé i manifesta que caldria saber perquè la gent no s’hi implica, i que a ella 
personalment li agradaria que les seves filles s’hi impliquessin, però com que es fan el diumenge 
no són aquí i que si es fessin el dilluns potser sí que hi podrien ser. Exposa que també potser es 
podrien fer assajos  a l’escola per motivar als nens.

12

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 5

M
6R

ZT
EQ

7Y
H

ZD
N

EM
LX

H
TT

Q
TQ

N
 | 

Ve
rif

ic
ac

ió
: h

ttp
s:

//g
ua

rd
io

la
de

be
rg

ue
da

.e
ad

m
in

is
tra

ci
o.

ca
t/ 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 1

2 
de

 1
6 



Ella proposa que es mogui a partir del mes de febrer i que els assajos comencin a 2/4 de 5, just 
acabar l’escola.

La Sra. Arasa contesta dient que es pot plantejar però el problema és que depenen de la Marta i el 
que ella no sempre pot venir.

El Sr. Sayes intervé i manifesta que una cosa és avisar a l’Escola i l’altra és demanar la implicació 
de les aules de música de l’escola, perquè si ho van treballant durant el curs és molt més fàcil 
implicar-hi a la gent.

La Sra. Arasa exposa dient que ho veu bé, i que de cara a l’any que ve es pot plantejar.

El Sr. Alcalde manifesta que és una festa que costa arrencar.

La Sra. Saus demana si sortiran les subvencions per entitats.

El Sr. Sensada respon dient que està previst que surtin de cara a l’octubre.

El Sr. Morales informa que hi havia diverses fuites, una d’elles era des de l’Escola Bressol al riu, i 
s’ha arreglat,  aquesta era una de les més importants;  van fer  venir  a tècnics d’AGBAR amb 
sensors per tal de poder trobar els punts de les fuites.

La Sra. Saus exposa que hi ha dos WC de nens que rajen contínuament.

El Sr. Sensada respon dient que canviaran els dos WC sencers.

El Sr. Morales informa dient que estan esperant que arribin els recanvis que costa molt trobar-ne 
perquè no n’hi ha, i afegeix que demà ho mirarà.

La Sra. Saus demana si es podria posar un hidrant pels bombers a la zona de l’Escola Bressol.

El Sr. Morales respon dient que allà hi ha un punt d’aigua.

També informa que s’ha reparat i adequat la platja de la piscina, s’ha repoblat la gespa, pintat i 
tallat les herbes.

La Sra. Saus exposa que la gespa està una mica malament i que espera que es recuperi.

El Sr. Alcalde contesta dient que com que no hi havia aigua suficient no ho podien regar.

El Sr. Sayes demana si regulen les fonts.

El Sr. Alcalde respon dient que sí, que l’aigua del Panxut s’ha derivat cap a la general.

El Sr. Sayes demana si també s’utilitza la de l’Avellaner.

El Sr. Alcalde respon dient que no, que s’utilitza les Tres Fonts i el Panxut.

La Sra. Saus sol·licita si les porteries de waterpolo que hi ha a la pista es podrien guardar a algun 
altre lloc que no fos la pista, perquè s’espatllaran igual que les cistelles de basquet, i s’hauran de 
tornar a comprar.

El Sr. Alcalde informa que es van retirar per les obres i estan sota cobert.

El Sr. Morales exposa que s’han iniciat les obres d’arranjament del cementiri.

Ara al mes de juliol iniciaran les obres de l’ADF des de l’Estret cap al Pla de l’Arca; del cementiri a 
la Font de la Vinya Vella cap al repetidor; del Collet a la Fàbrica i Torre de Foix; també es netejaran 
els vorals.
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S’han continuat amb les tasques de manteniment i neteja habituals, pintat de tanques, bancs, ....

El Sr. Alcalde informa que en relació a les obres del cementiri amb una subvenció del PUOSC, es 
faran uns passadissos al voltant de tots els nínxols, es referan teulades, canaleres, rebossar i 
netejar. 

La Sra. Saus demana si el carro es va arreglar.

El Sr. Alcalde respon dient que sí, i es van comprar unes escales més altes amb una plataforma. 

La Sra. Campoy demana si els passadissos que comenta que es faran suposa encimentar-ho i 
treure la grabilla.

El Sr. Alcalde respon dient que sí.

La Sra. Campoy demana quan es faran les obres del carrer Indústria; que en el darrer ple es va dir 
que hi havia pressupost, i demana si hi ha data d’inici. I si abans del proper ple podrà estar fet.

El Sr. Acalde respon dient que han passat uns mesos molt complicats amb l’aigua però que ara 
s’hi posaran, que intetaran mantenir un dels carrils per tal que els veïns puguin pujar i baixar. I que 
si tot va bé abans del ple hauria d’estar fet.

El Sr. Sayes exposa que potser s’haguera hagut d’informar a la població pel tema de l’aigua, sense 
alarmar, perquè la gent en fes un ús més responsable.

El Sr. Alcalde informa que una de les grans inversions que es va fer va ser la connexió i bombeig 
de les fonts i el control digital del dipòsit.

Afegeix que avui des de l’Escola han fet una caminada i els han demanat que s’obri la Font de 
Sant Llorenç, però no es pot obrir perquè s’ha assecat.

El Sr. Alcalde informa que han començat les obres de la segona fase de la sala polivalent, s’ha 
començat per la pintura inífuga; paral·lelament han vingut els que faran els tancaments i ja hi estan 
treballant, dins a 1.90 hi ha vidre i després plafons de policarbonat; és un vidre molt gruixut blindat. 
La seva idea és poder-hi fer actuacions per la Festa Major.

S’ha  demanat  una  subvenció  extraordinària  a  Diputació  per  arreglar  els  dos  ponts  romànics 
d’accés al castell i els vitralls de l’Església.

La Sra. Saus demana si s’arreglarà l’Església amb diners públics; que ella creu que no s’hauria de 
destinar  diners  públics  a  arreglar  obres  de  l’Església,  que  creu  que  hi  hauria  d’haver  més 
reciprocitat perquè s’arreglen i cedeixen moltes coses i ells no cedeixen tantes coses.

El Sr. Alcalde respon dient que és una subvenció de la Diputació, que de moment s’ha demanat i 
ja  es veurà si  es concedeix.  Afegeix també que totes les esglésies són privades si  bé hi  ha 
cessions d’ús.

La Sra. Saus demana si en el seu dia es va demanar una subvenció per arreglar un dels ponts.

El Sr. Alcalde respon dient que sí, però que no es va poder executar perquè no va arribar el permís 
de l’ACA.

Informa també que a finals de mes la Presidenta de la Diputació anirà a Sant Llorenç per presentar 
una inversió que durà a terme la Diputació i és un centre d’Interpretació del Romànic que es farà al 
Monestir; es signarà un conveni amb el Bisbat per la cessió del Monestir durant 25 anys. L’obra la 
durà a terme el SPAL.

La Sra. Saus demana si dins d’aquest projecte hi ha arreglar la carretera. 
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El Sr. Alcalde respon dient que es va arreglar una part de la carretera. A la llarga si es duu a terme 
l’actuació serà necessari invertir-hi més i s’espera que la Diputació hi col·labori.

El Sr. Sayes demana com queda l’espai de la cuina de dalt.

El Sr. Lara respon dient que es reserva per usos propis, que ho ha demanat el bisbat.

La Sra. Saus demana si es va presentar un projecte dels aramitoris.

El. Sr. Alcalde respon dient que hi havia un projecte per recuperar els aramitoris, però ara per ara 
hi ha aquest projecte i més endavant ja es mirarà.

La Sra. Saus demana com està el tema de la residència.

El Sr. Alcalde respon dient que farà un monogràfic fora de ple per parlar d’un nou projecte que es 
preveu dur-hi a terme; que posar-hi una residència quan no hi ha concert de places és difícil.

La Sra. Saus exposa que era evident que si la residència no està acabada no es pot obtenir el 
concert, és impossible; i que el què s’hauria de fer és explicar al poble com està la residència i 
donar-hi un nou destí.

Demana també com està l’oficina de turisme.

El Sr. Sensada repon dient que està aturat que ara per ara van justos de personal i que no es  
planteja obrir-la.

El Sr. Alcalde afegeix que ells es van posar en contra de què es fes l’obertura a la part del darrere, 
que es va demanar un informe a cultura i era favorable i per tant es podia dur a terme. I ara per ara 
no s’ha fet.

La Sra. Campoy exposa que es va demanar una subvenció per fer una passera que no aporta cap 
funció, que no fa servei, no fa la funció que en el seu dia es va dir que es faria; es comencen a fer  
les coses amb un propòsit i no s’acaben. Quedar així no aporta a res. S’haurien de replantejar les 
coses i tampoc es fa. Es van donant excuses i no s’avança enlloc.

La Sra. Saus manifesta que a més a més el projecte d’oficina de turisme no hi era, el van demanar 
i  no hi era. Però a part quan era oberta no feia la funció d’oficina de turisme, no hi ha un projecte 
d’oficina de turisme, només hi havia fulletons i res més. Ella creu que darrere hi ha d’haver un 
projecte, i els proposa un cop més si volen parlar-ne tenen idees.

Demana com està el tema dels parcs infantils, i el tobogan de la Llar d’Infants.

El Sr. Sensada respon dient que es farà quan s’hagi fet l’expedient d’icorporació de romanents, i 
que quan es pugui es posarà el nou. 

La Sra. Saus demana si se’n comprarà un de nou o serà un de reciclat; que n’hi ha un a la 
residència.

El Sr. Morales respon dient que els hi van proposar però des de l’Escola els van dir que no perquè 
es cremaven; tot i que ell creu que no perquè està homologat i és petit.

La Sra. Saus demana si es farà alguna cosa amb el material infantil que hi ha a l’escorxador; si 
està previst que es doni a alguna entitat o a l’escola, que fora bo donar-ne un ús.

El Sr. Morales respon dient que es mirarà.

El Sr. Sayes intervé i manifesta que quan estigui lo de la Mina ja els avisaran.

La Sra. Saus demana si la casa d’aquí dalt es destinarà a fer aquest tipus d’activitats que s’hi va 
fer aquesta setmana o va ser esporàdic.
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El Sr. Alcalde respon dient que no, que va ser una cosa esporàdica, perquè es va fer un casament; 
i que espera que no es faci més.

12.- PRECS I PREGUNTES  

Ja s’han formulat amb anterioritat.

I no havent-hi d’altres assumptes a tractar s’aixeca la sessió essent les 20.27 h, de tot el qual  
s’estén la present acta per mi la secretària que en dono fe. 
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	Es sotmet a la consideració del Ple de la Corporació el redactat de l’acta del ple ordinari de data 8 de març de 2022 i de l’acta del ple extraordinari de data 24 de maig de 2022.
	Sotmesa la proposta a votació el Ple de la Corporació, per unanimitat, amb 4 vots a favor dels regidors de Junts per Catalunya-Guardiola de Berguedà, i 3 dels regidors de l’Agrupació d’Electors de Guardiola, s’acorda:
	Únic.- Aprovar per unanimitat i sense esmenes, el redactat de l’acta del ple ordinari de data 8 de març de 2022 i de l’acta del ple extraordinari de data 24 de maig de 2022.
	 Altes en aplicacions de despeses

	El Sr. Alcalde dóna la paraula al regidor Sr. Marc Sensada, que informa que en relació a les Festes i en concret a Sant Marc va tenir molt bona acollida; ara s’està treballant amb Sant Joan, la Festa Major i activitats de l’estiu.
	Han concedit una subvenció de la Diputació per fer activitats per nens a l’estiu i per la Fira.
	A l’Escola Bressol es va demanar una subvenció per dur a terme actuacions d’estimulació sensorial, ja està instal·lat i en funcionament.
	En matèria de Turisme es muntaran uns punts selfies en diferents punts del poble, i l’altre per fer estovalles d’un sòl ús per restaurants amb punts turístics del municipi.
	La Sra. Saus demana si són subvencions de Diputació.
	El Sr. Sensada respon dient que sí.
	La Sra. Campoy demana qui s’encarrega del disseny.
	El Sr. Sensada respon dient que s’hi està treballant.
	La Sra. Campoy demana si es faran actes de la Festa Major al camp de futbol i a la pista.
	El Sr. Sensada respon dient que no està previst, que les activitats de nit es faran en principi a la piscina i la resta a la plaça.
	La Sra. Saus intervé i exposa que encara que molestin li agrada més que siguin al centre del poble, perquè fa més Festa Major, les discoteques potser no, però els balls de Festa Major sí.
	El Sr. Sayes demana si a la Sala polivalent s’hi podrà fer alguna cosa.
	El Sr. Alcalde respon dient que està previst que sí, que enguany ja no s’ha llogat la carpa.
	La Sra. Arasa informa que les caramelles van anar molt bé, que hi va haver una resposta molt positiva i participativa de la gent.
	Informa que el dia 22 es va fer un comiat del Sr. Corominas i a la presidenta per agrair la tasca realitzada.
	Les caminades han començat de nou, el dia 30 se’n farà una de salut a la tarda i a l’arribada a l’Ajuntament es donarà fruita. La següent es farà a l’agost o al setembre.
	La Sra. Saus demana si no es podria aprofitar per fer-la nocturna.
	La Sra. Arasa exposa que li va proposar a la tècnica d’esports i quan estigui lligat ja ho informarà.
	Per la gent gran està previst fer dues sortides: una liceu i l’altra a l’auditori, per veure una òpera i un concert.
	La Sra. Saus demana si ho organitza la llar.
	La Sra. Arasa respon dient que es fa des de l’Ajuntament però es gestiona des de la Llar.
	Properament, el dia 28 es farà un fòrum del parc sobre gestió forestal a l’Ajuntament.
	La Sra. Saus exposa que en relació a les caramelles dels nens, costa molt que els nens s’hi apuntin, costa trobar una colla del poble, i creu que s’hauria de pensar a veure què es pot fer per millorar-ho.
	La Sra. Arasa respon dient que són els pares els que també s’hi ha d’implicar.
	La Sra. Saus intervé i manifesta que caldria saber perquè la gent no s’hi implica, i que a ella personalment li agradaria que les seves filles s’hi impliquessin, però com que es fan el diumenge no són aquí i que si es fessin el dilluns potser sí que hi podrien ser. Exposa que també potser es podrien fer assajos a l’escola per motivar als nens.
	Ella proposa que es mogui a partir del mes de febrer i que els assajos comencin a 2/4 de 5, just acabar l’escola.
	La Sra. Arasa contesta dient que es pot plantejar però el problema és que depenen de la Marta i el que ella no sempre pot venir.
	El Sr. Sayes intervé i manifesta que una cosa és avisar a l’Escola i l’altra és demanar la implicació de les aules de música de l’escola, perquè si ho van treballant durant el curs és molt més fàcil implicar-hi a la gent.
	La Sra. Arasa exposa dient que ho veu bé, i que de cara a l’any que ve es pot plantejar.
	El Sr. Alcalde manifesta que és una festa que costa arrencar.
	La Sra. Saus demana si sortiran les subvencions per entitats.
	El Sr. Sensada respon dient que està previst que surtin de cara a l’octubre.
	El Sr. Morales informa que hi havia diverses fuites, una d’elles era des de l’Escola Bressol al riu, i s’ha arreglat, aquesta era una de les més importants; van fer venir a tècnics d’AGBAR amb sensors per tal de poder trobar els punts de les fuites.
	La Sra. Saus exposa que hi ha dos WC de nens que rajen contínuament.
	El Sr. Sensada respon dient que canviaran els dos WC sencers.
	El Sr. Morales informa dient que estan esperant que arribin els recanvis que costa molt trobar-ne perquè no n’hi ha, i afegeix que demà ho mirarà.
	La Sra. Saus demana si es podria posar un hidrant pels bombers a la zona de l’Escola Bressol.
	El Sr. Morales respon dient que allà hi ha un punt d’aigua.
	També informa que s’ha reparat i adequat la platja de la piscina, s’ha repoblat la gespa, pintat i tallat les herbes.
	La Sra. Saus exposa que la gespa està una mica malament i que espera que es recuperi.
	El Sr. Alcalde contesta dient que com que no hi havia aigua suficient no ho podien regar.
	El Sr. Sayes demana si regulen les fonts.
	El Sr. Alcalde respon dient que sí, que l’aigua del Panxut s’ha derivat cap a la general.
	El Sr. Sayes demana si també s’utilitza la de l’Avellaner.
	El Sr. Alcalde respon dient que no, que s’utilitza les Tres Fonts i el Panxut.
	La Sra. Saus sol·licita si les porteries de waterpolo que hi ha a la pista es podrien guardar a algun altre lloc que no fos la pista, perquè s’espatllaran igual que les cistelles de basquet, i s’hauran de tornar a comprar.
	El Sr. Alcalde informa que es van retirar per les obres i estan sota cobert.
	El Sr. Morales exposa que s’han iniciat les obres d’arranjament del cementiri.
	Ara al mes de juliol iniciaran les obres de l’ADF des de l’Estret cap al Pla de l’Arca; del cementiri a la Font de la Vinya Vella cap al repetidor; del Collet a la Fàbrica i Torre de Foix; també es netejaran els vorals.
	S’han continuat amb les tasques de manteniment i neteja habituals, pintat de tanques, bancs, ....
	El Sr. Alcalde informa que en relació a les obres del cementiri amb una subvenció del PUOSC, es faran uns passadissos al voltant de tots els nínxols, es referan teulades, canaleres, rebossar i netejar.
	La Sra. Saus demana si el carro es va arreglar.
	El Sr. Alcalde respon dient que sí, i es van comprar unes escales més altes amb una plataforma.
	La Sra. Campoy demana si els passadissos que comenta que es faran suposa encimentar-ho i treure la grabilla.
	El Sr. Alcalde respon dient que sí.
	La Sra. Campoy demana quan es faran les obres del carrer Indústria; que en el darrer ple es va dir que hi havia pressupost, i demana si hi ha data d’inici. I si abans del proper ple podrà estar fet.
	El Sr. Acalde respon dient que han passat uns mesos molt complicats amb l’aigua però que ara s’hi posaran, que intetaran mantenir un dels carrils per tal que els veïns puguin pujar i baixar. I que si tot va bé abans del ple hauria d’estar fet.
	El Sr. Sayes exposa que potser s’haguera hagut d’informar a la població pel tema de l’aigua, sense alarmar, perquè la gent en fes un ús més responsable.
	El Sr. Alcalde informa que una de les grans inversions que es va fer va ser la connexió i bombeig de les fonts i el control digital del dipòsit.
	Afegeix que avui des de l’Escola han fet una caminada i els han demanat que s’obri la Font de Sant Llorenç, però no es pot obrir perquè s’ha assecat.
	El Sr. Alcalde informa que han començat les obres de la segona fase de la sala polivalent, s’ha començat per la pintura inífuga; paral·lelament han vingut els que faran els tancaments i ja hi estan treballant, dins a 1.90 hi ha vidre i després plafons de policarbonat; és un vidre molt gruixut blindat. La seva idea és poder-hi fer actuacions per la Festa Major.
	S’ha demanat una subvenció extraordinària a Diputació per arreglar els dos ponts romànics d’accés al castell i els vitralls de l’Església.
	La Sra. Saus demana si s’arreglarà l’Església amb diners públics; que ella creu que no s’hauria de destinar diners públics a arreglar obres de l’Església, que creu que hi hauria d’haver més reciprocitat perquè s’arreglen i cedeixen moltes coses i ells no cedeixen tantes coses.
	El Sr. Alcalde respon dient que és una subvenció de la Diputació, que de moment s’ha demanat i ja es veurà si es concedeix. Afegeix també que totes les esglésies són privades si bé hi ha cessions d’ús.
	La Sra. Saus demana si en el seu dia es va demanar una subvenció per arreglar un dels ponts.
	El Sr. Alcalde respon dient que sí, però que no es va poder executar perquè no va arribar el permís de l’ACA.
	Informa també que a finals de mes la Presidenta de la Diputació anirà a Sant Llorenç per presentar una inversió que durà a terme la Diputació i és un centre d’Interpretació del Romànic que es farà al Monestir; es signarà un conveni amb el Bisbat per la cessió del Monestir durant 25 anys. L’obra la durà a terme el SPAL.
	La Sra. Saus demana si dins d’aquest projecte hi ha arreglar la carretera.
	El Sr. Alcalde respon dient que es va arreglar una part de la carretera. A la llarga si es duu a terme l’actuació serà necessari invertir-hi més i s’espera que la Diputació hi col·labori.
	El Sr. Sayes demana com queda l’espai de la cuina de dalt.
	El Sr. Lara respon dient que es reserva per usos propis, que ho ha demanat el bisbat.
	La Sra. Saus demana si es va presentar un projecte dels aramitoris.
	El. Sr. Alcalde respon dient que hi havia un projecte per recuperar els aramitoris, però ara per ara hi ha aquest projecte i més endavant ja es mirarà.
	La Sra. Saus demana com està el tema de la residència.
	El Sr. Alcalde respon dient que farà un monogràfic fora de ple per parlar d’un nou projecte que es preveu dur-hi a terme; que posar-hi una residència quan no hi ha concert de places és difícil.
	La Sra. Saus exposa que era evident que si la residència no està acabada no es pot obtenir el concert, és impossible; i que el què s’hauria de fer és explicar al poble com està la residència i donar-hi un nou destí.
	Demana també com està l’oficina de turisme.
	El Sr. Sensada repon dient que està aturat que ara per ara van justos de personal i que no es planteja obrir-la.
	El Sr. Alcalde afegeix que ells es van posar en contra de què es fes l’obertura a la part del darrere, que es va demanar un informe a cultura i era favorable i per tant es podia dur a terme. I ara per ara no s’ha fet.
	La Sra. Campoy exposa que es va demanar una subvenció per fer una passera que no aporta cap funció, que no fa servei, no fa la funció que en el seu dia es va dir que es faria; es comencen a fer les coses amb un propòsit i no s’acaben. Quedar així no aporta a res. S’haurien de replantejar les coses i tampoc es fa. Es van donant excuses i no s’avança enlloc.
	La Sra. Saus manifesta que a més a més el projecte d’oficina de turisme no hi era, el van demanar i no hi era. Però a part quan era oberta no feia la funció d’oficina de turisme, no hi ha un projecte d’oficina de turisme, només hi havia fulletons i res més. Ella creu que darrere hi ha d’haver un projecte, i els proposa un cop més si volen parlar-ne tenen idees.
	Demana com està el tema dels parcs infantils, i el tobogan de la Llar d’Infants.
	El Sr. Sensada respon dient que es farà quan s’hagi fet l’expedient d’icorporació de romanents, i que quan es pugui es posarà el nou.
	La Sra. Saus demana si se’n comprarà un de nou o serà un de reciclat; que n’hi ha un a la residència.
	El Sr. Morales respon dient que els hi van proposar però des de l’Escola els van dir que no perquè es cremaven; tot i que ell creu que no perquè està homologat i és petit.
	La Sra. Saus demana si es farà alguna cosa amb el material infantil que hi ha a l’escorxador; si està previst que es doni a alguna entitat o a l’escola, que fora bo donar-ne un ús.
	El Sr. Morales respon dient que es mirarà.
	El Sr. Sayes intervé i manifesta que quan estigui lo de la Mina ja els avisaran.
	La Sra. Saus demana si la casa d’aquí dalt es destinarà a fer aquest tipus d’activitats que s’hi va fer aquesta setmana o va ser esporàdic.
	El Sr. Alcalde respon dient que no, que va ser una cosa esporàdica, perquè es va fer un casament; i que espera que no es faci més.
	12.- PRECS I PREGUNTES
	Ja s’han formulat amb anterioritat.
	I no havent-hi d’altres assumptes a tractar s’aixeca la sessió essent les 20.27 h, de tot el qual s’estén la present acta per mi la secretària que en dono fe.
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